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Förändringar i dagordning
Kommunstyrelsens godkänner följande förändringar i dagordningen.

Utgår:
- Bolagsordning och ägardirektiv för Framtid Flen AB

Information/diskussion

- Presentation av ny förvaltningschef för barn-, utbildnings- och 
kulturförvaltningen Janna Moberg

- Uppsiktsdialog med samhällsbyggnadsnämnden – ordförande Åke 
Karlsson (C) och biträdande förvaltningschef Axel Wevel

- Månadsrapport – ekonomichef Jeanette Lijesnic och HR- och 
kommunikationschef Joakim Danielsson

- Kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen har ordet
- Digitalisering och AI
- Näringsliv och etableringar
- Samverkan med Migrationsverket
- Kommunledningsgruppen
- Mälartinget 2024 med Mälardalsrådet
- Revidering av läns- och kommuntal
- Nyteckning av avtal med Sörmland Vatten och Avfall och AB för 

biogasmack i Flen
- Extrainsatt sammanträde för kommunstyrelsen 17 juni

- Kompetensdusch om arbetssätt på tvärs – policylabb för 
klimatanpassningsarbete i relation till förändrad nederbörd. Ett projekt 
mellan Flens kommun och Mälardalens universitet (projekt ART) – Flens 
projektgrupp tillsammans med Sara Modig och Silvia Bruzzone från 
Mälardalens universitet

- Plan för kompetenshöjning barn- och funktionsrätt – 
samhällsutvecklingschef Sanna Almqvist och social hållbarhetsstrateg Sara 
Branegård
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§ 76 KS/2023:173 – 331

Svar på medborgarförslag angående plantering av björkar i 
Sveaparken

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget om plantering av björkar i Sveaparken, med 
hänvisning till att utvecklingen av Sveaparken behöver planeras i ett 
större sammanhang och i beaktande av översvämningssituationen i 
parken och omgivande område. Detta planeras i samband med revidering 
av fördjupande översiktsplan för Flens tätort. 

______________________

Bakgrund
I ett medborgarförslag som inkom i oktober 2023 föreslås att björkar ska 
planteras på den vattensjuka delen av Sveaparken. Förslagsställaren menar 
att björkar, som kräver mycket vatten, skulle kunna bidra till mindre 
översvämningsproblem. 

Medborgarförslaget remitterades till samhällsbyggnadsnämnden i januari 
2024. Nämnden beslutade i februari att föreslå kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. I sitt yttrande ser nämnden 
förslaget som trevlig och uttrycker också att attraktiva mötesplatser är viktiga. 
Samhällsbyggnadsnämnden menar dock att Sveaparken och dess utveckling 
behöver ses i ett bredare perspektiv. Återkommande översvämningar hänger 
samman med bristande kapacitet i ledningsnät och pumpstationer. Nämnden 
menar att översvämningssituationen och kapacitetsbristen i ett större område 
än själva parken kan innebära att Sveaparkens funktion kan behöva utredas. 
Kanske behöver delar av parken ”utformas som en översvämningspark för att 
tillgodose stadens behov av fördröjning av dagvatten i de klimatförändringar 
vi ser framöver”.

Vidare menar nämnden att såväl hållbarhets- som ekonomiska perspektiv i 
det här fallet behöver ges företräde framför medborgarförslagets innehåll, 
även om fler träd i parken är något som uppskattas. I samband med att 
åtgärder genomförs för att fördröja dagvatten ser nämnden att frågan om att 
plantera fler träd i parken kan aktualiseras igen. 
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Kommunledningsförvaltningen, uppskattar, liksom nämnden det engagemang 
för attraktiva och tillgängliga mötesplatser som medborgarförslaget ger 
uttryck för. Samtidigt anför samhällsbyggnadsnämnden flera skäl för att 
utreda Sveaparkens funktion i ett bredare perspektiv, vilka talar mot att 
genomföra begränsade enstaka insatser i parken innan en utredning gjorts 
gällande ett större geografiskt område där Sveaparken är en del. 
Kommunledningsförvaltningen delar samhällsbyggnadsnämndens bedömning 
och föreslår att medborgarförslaget avslås.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta
att avslå medborgarförslaget om plantering av björkar i Sveaparken, med 

hänvisning till att utvecklingen av Sveaparken behöver planeras i ett 
större sammanhang och i beaktande av översvämningssituationen i 
parken och omgivande område. Detta planeras i samband med revidering 
av fördjupande översiktsplan för Flens tätort.

Yrkanden
Anton Ragnarsson (V) yrkar ändring med att medborgarförslaget om 
plantering av björkar i Sveaparken tas med i arbetet med att planera 
utvecklingen av Sveaparken i ett större sammanhang, tillsammans med 
beaktande av översvämningssituationen i parken och omgivande område. 
Detta planeras i samband med revidering av fördjupande översiktsplan för 
Flens tätort, samt att medborgarförslaget anses besvarat.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett ändringsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag mot Anton 
Ragnarssons (V) ändringsyrkande finner ordförande att kommunstyrelsen 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Skickas till:
Kommunfullmäktige 
Akt
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§ 77 KS/2023:186 – 334

Svar på medborgarförslag om hundrastgård i Bettna

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget om att anlägga hundrastgård i Bettna.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag om att anlägga en hundrastgård i Bettna inkom 2023-
11-10. Medborgarförslaget har varit på remiss till samhällsbyggnadsnämnden. 
Samhällsbyggnadsnämnden beskriver i sitt yttrande att med hänsyn till den 
ekonomiska situation som kommunen befinner sig i just nu och en tid 
framöver är det inte ekonomiskt möjligt. Samhällsbyggnadsnämnden ser även 
att anläggandet av en hundrastgård inte kan anses ingå i kärnuppdraget för 
avdelningen för teknik och utemiljö och anser vidare inte att det finns 
möjlighet att utveckla uppdraget till att även omfatta hundrastgårdar.

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom samhällsbyggnadsnämndens 
resonemang och föreslår att medborgarförslaget avslås. 

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 78 KS/2024:53 – 532

Svar på medborgarförslag om cykelgarage
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget med hänvisning till kommunfullmäktiges beslut 
i ärende Svar på medborgarförslag angående cykelgarage i anslutning till 
tågstation (KS/2023:158). 

______________________

Bakgrund
Medborgarförslag gällande cykelgarage har inkommit den 2024-02-26. 
Förslagsställaren önskar cykelgarage vid tågstationen i Flen, för att tryggt 
kunna lämna sin cykel och resa vidare från stationen. 

Under år 2023 lämnades liknande medborgarförslag in, där cykelgarage vid 
Flens station önskades (KS/2023:158). Kommunfullmäktige beslutade 2024-
03-04 att ge samhällsbyggnadsnämnden i samverkan med kommunstyrelsen i 
uppdrag att se över möjligheterna till förbättrad cykelparkering vid 
tågstationerna Flen och Hälleforsnäs, samt att uppdra till 
samhällsbyggnadsnämnden att se över om det finns någon extern aktör som 
vill etablera cykelgarage i anslutning till tågstationerna. 

Arbete med att se över möjligheter till förbättrad cykelparkering vid 
kommunens två tågstationer startar under våren 2024.  

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 79 KS/2023:192 – 311

Svar på medborgarförslag om återkommande torgdag i Flen

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget med nedanstående motivering.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del

att frågan lyfts i kommande näringslivsråd.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag ha inkommit 2023-11-22 gällande önskan om att 
kommunen ska iordningställa för en återkommande torgdag på central plats i 
Flens centrum med möjlighet till bakluckeloppis.

Förslaget välkomnas och kommunen ställer sig positiv till förslaget. Det finns idag 
redan idag goda möjligheter att anordna torgdagar utifrån egna önskemål, men 
det ligger inte i kommunens uppdrag att anordna dessa sammankomster.

På Flens kommuns hemsida går det att ansöka om torghandelsplats via både e-
tjänst och blankett med tydliga instruktioner och med information om tider och 
kostnader. Det finns även styrdokument i form av Taxa för upplåtelse av mark på 
offentlig plats i Kommunal Författningssamling antagen av kommunfullmäktige 
2017-06-15 §93.

Beroende på sammankomstens storlek kan det vara aktuellt att söka tillstånd hos 
polismyndigheten.

Om det finns intresse av att anordna torgdag eller bakluckeloppis så ses inga 
hinder för detta från Flens kommuns sida.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta
att avslå medborgarförslaget med nedanstående motivering.
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Yrkanden
Anton Ragnarsson (V) yrkar tillägg med att kommunstyrelsen för egen del 
beslutar att frågan lyfts i kommande näringslivsråd.

Anna Jernemalm (KD), Björn Carlsson (C), Berit Hyllbrant (L) Christine 
Zetterdahl (SD), Peter Munter (S), Emma Dahlin (M), Ann-Charlotte Munter (S) 
yrkar bifall till Anton Ragnarssons (V) tilläggsyrkande.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett tilläggsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma.

Vid ställd proposition på Anton Ragnarssons (V) tilläggsyrkande finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 80 KS/2024:57 – 844

Svar på medborgarförslag om vandrarhem i Loftet

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att medborgarförslaget avslås.
______________________

Bakgrund
Medborgarförslag har inkommit 2024-02-29 med förslag om att Loftet kan 
användas som vandrarhem fram till att annat beslutas.

Ur ett medborgarperspektiv välkomnas förslaget av kommunen då det till viss 
del saknas övernattningsalternativ i centrala Flen och engagemanget 
uppskattas, men gällande vandrarhem finns idag Idrottsgården att tillgå och 
kommunen anser inte att förslaget gällande Loftet är genomförbart utifrån 
det befintliga skicket av lokalerna och därför föreslår 
kommunledningsförvaltningen att förslaget avslås.  

Lokalernas nuvarande skick utgör en potentiell risk både gällande säkerhet 
och hälsa för eventuella gäster och personal. Ur ett ekonomiskt perspektiv är 
det inte genomförbart med tanke på dessa utmaningar och den omfattande 
ombyggnad och renovering som skulle krävas för att göra lokalerna lämpliga 
för vandrarhem och anser att det inte är praktiskt möjligt eller ekonomiskt 
försvarbart att gå vidare med förslaget i sin nuvarande form. Därtill pågår en 
markanvisningstävling för fastigheten Östergård 2 (den fastighet som Loftet 
ligger på). 

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 81 KS/2024:94 – 000

Uppföljning av handlingsplan för Flens kommuns arbete för 
kvinnofrid, mot våld i nära relationer samt mot hedersrelaterat 
våld och förtryck

Kommunstyrelsen beslutar

att ärendet återremitteras med motiveringen att uppföljning av 
handlingsplanen tydligare bör inkludera resultat av genomfört arbete 
utifrån tidigare plan, samt nulägesanalys, för att utgöra grund till en ny 
uppdaterad handlingsplan.

______________________

Bakgrund
Handlingsplan för Flens kommuns arbete för kvinnofrid, mot våld i nära 
relationer samt mot hedersrelaterat våld och förtryck 2021–2022 antogs av 
kommunfullmäktige 2020-12-10. Kommunfullmäktige beslutade (§ 13, 2023-
02-27) att förlänga planens giltighet till och med 2023 på grund av brister i 
förankring och genomförande. Alla nämnder har uppdrag enligt planen. 
Kommunledningsförvaltningen har i uppföljningen vänt sig till förvaltningarna 
som har redovisat svar på givna uppdrag. Kommunledningsförvaltningen har 
utifrån svaren gjort en sammanfattande analys samt lämnat förslag på vad 
arbetet ska fokusera på framåt (se bilaga). 

Uppföljningen visar att flera av handlingsplanens uppdrag är genomförda eller 
delvis genomförda vilket innebär att organisationen har tagit viktiga steg 
framåt. Ett gediget utvecklingsarbete har gjorts inom organisationen, främst 
inom socialförvaltningens verksamhetsområden.

Det har under 2023 dock kvarstått brister i samordning av arbetet utifrån 
handlingsplanen på grund av organisatoriska förändringar samt ordinarie 
personals frånvaro på kommunledningsförvaltningen. En 
förvaltningsövergripande samverkansgrupp mot VINR (våld i nära relationer) 
och hedersrelaterat våld och förtryck har startat under våren 2024. 
Kommunledningsförvaltningen avser att inom den gruppen fortsätta med de 
gemensamma förbättringsområden som framkommit i uppföljningen. 
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Uppföljningen visar att flera viktiga framsteg har gjorts på området vilket 
tyder på att handlingsplanens syfte till mångt och mycket är uppnått, även om 
utmaningar kvarstår. Kommunledningsförvaltningen gör därför bedömningen 
att ingen ny handlingsplan bör tas fram. Arbetet ska, som görs idag, planeras, 
resurssättas och följas upp inom ordinarie styrning i respektive nämnd. De 
förbättringsområden som lyfts fram i uppföljningen samt de uppdrag i 
handlingsplanen som fortfarande är delvis genomförda bör ligga till grund för 
den förvaltningsövergripande samverkansgruppens fortsatta arbete. Det är 
kommunledningsförvaltningens ansvar att säkerställa fortsatt 
förvaltningsövergripande samverkan. Organisationens gemensamma 
utvecklingsarbete på området kan med fördel följas upp årligen genom dialog 
mellan kommunstyrelsen och förvaltningsövergripande samverkansgrupp mot 
VINR och hedersrelaterat våld och förtryck. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta
att godkänna kommunledningsförvaltningens redovisning av uppföljning av 

handlingsplan för Flens kommuns arbete för kvinnofrid, mot våld i nära 
relationer samt mot hedersrelaterat våld och förtryck och lägga den till 
handlingarna, 

att uppdra till kommunstyrelsen att säkra och utveckla den 
förvaltningsövergripande samverkan på området, samt

att kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta bort handlingsplan för Flens 
kommuns arbete för kvinnofrid, mot våld i nära relationer samt mot 
hedersrelaterat våld och förtryck 2021–2023 ur kommunens 
författningssamling.

Yrkanden
Anton Ragnarsson (V) yrkar att ärendet återremitteras med motiveringen att 
uppföljning av handlingsplanen tydligare bör inkludera resultat av genomfört 
arbete utifrån tidigare plan, samt nulägesanalys, för att utgöra grund till en ny 
uppdaterad handlingsplan.

Berit Hyllbrant (L) yrkar bifall till Anton Ragnarssons (V) yrkande om 
återremiss.
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Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett yrkande om återremiss.

Vid ställd proposition på Anton Ragnarssons (V) återremissyrkande mot att 
ärendet ska avgöras idag finner ordförande att kommunstyrelsen beslutar att 
återremittera ärendet.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 82 KS/2024:70 – 905

Återredovisning av kostnader för ombyggnation av Kyrkskolan
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att godkänna Flens kommunfastigheter AB hemställan om anstånd med 
återkoppling av uppdraget att kostnadsberäkna en varsam och 
kostnadseffektiv renovering av Kyrkskolan till kommunfullmäktige i 
september 2024.

______________________

Bakgrund
Flens kommunfastigheter AB har sent under vecka 19 inkommit med en 
begäran om anstånd med återkoppling av ärendet till kommunfullmäktige i 
september 2024. Kommunledningsförvaltningen ser det som möjligt med att 
ge anstånd till september. Ett beslut om byggnation i september kommer 
dock påverka möjligheterna med inflyttning med en termin utifrån de 
underlag som delgivits av Flens kommunfastigheter AB.

Ärendet
Flens kommunfastigheter AB fick vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2023-03-04, § 24 i uppdrag att ta fram underhållsskulden för Kyrkskolan och 
kostnadsberäkna en varsam och kostnadseffektiv renovering där endast de 
mest nödvändiga åtgärderna genomförs för att bedriva skolverksamhet. 
Återkoppling ska ske till kommunfullmäktige för beslut, senast juni 2024. 
Återkopplingen ska även innefatta tidsram för färdigställande.

Flens kommunfastigheter AB har tagit fram huvuddelen av underlagen vilka 
även redovisats för kommunledningsförvaltningen under våren. I framtagande 
av underlag har programhandling utarbetats i samverkan med Barn-, 
utbildning och kulturförvaltningen, beräkning av underhållsskuld, förslag till 
möjliga renoveringar, samt en tidsplan på 14 månader från beslutsdatum. 
Flens kommunfastigheter AB har inlett förhandlingar med markägare utifrån 
tidigare beslut. Flens kommunfastigheter AB har sent under vecka 19 
inkommit med en begäran om anstånd med återkoppling av ärendet till 
kommunfullmäktige i september 2024. 
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Kommunledningsförvaltningen har inte fått någon återkoppling till anledning 
till hemställan men ser inga problem med en förlängning av ärendet utöver 
att med redovisad tidsplan som angivits från beslutsdatum så finns inte någon 
möjlighet till inflyttning till höstterminen 2025 utan en inflyttning skjuts 
ytterligare en termin.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 83 KS/2024:21 – 104

Partistöd 2024

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att godkänna inlämnade redovisningar, samt

att partistöd för 2024 utbetalas till samtliga partier representerade i 
kommunfullmäktige i Flen.

______________________

Bakgrund
Samtliga partier representerade i kommunfullmäktige som mottagit partistöd 
för år 2023 har inom föreskriven tid lämnat in redovisning enligt regler för 
kommunalt partistöd i Flens kommun. 

Partistöd för år 2024 kan därmed utbetalas till samtliga partier 
representerade i kommunfullmäktige i Flen.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 84 KS/2024:95 – 000

Fastställande av 2025 års budget för Samordningsförbundet RAR 
i Sörmland
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att fastställa 2025 års budget för Samordningsförbundet RAR i Sörmland.
______________________

Bakgrund
Samordningsförbundet RAR i Sörmland har inkommit med en begäran om att 
respektive medlems kommunfullmäktige eller motsvarande fastställer 
budgeten för år 2025. Samordningsförbundet föreslår att budgeten för 2025 
ska uppgå till 16 miljoner kronor vilket är samma belopp som budget 2024.

De belopp som varje medlem ska betala baseras på befolkningen per den 1 
november. För Flens del handlar det om 190 989 kronor vilket är något lägre 
än budget 2024.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 85 KS/2024:78 – 042

Begäran om tilläggsbudget från barn-, utbildnings- och 
kulturnämnden för att undvika sänkning av barn- och elevpeng
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå barn-, utbildnings-, och kulturnämndens begäran om tilläggsbudget. 
______________________

Bakgrund
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden skickade i samband med att 
nämndplan 2024–2027 beslutades, en begäran om tilläggsbudget om 
17 100 000 kronor för år 2024. Då det inte finns några prioriteringsutrymmen i 
budgetramen för 2024 föreslås begäran avslås.

Barn-, utbildnings- och kulturnämndens verksamheter har en 
budgettilldelning utifrån Flens kommuns demografi och prislappar utifrån 
utjämningssystemet. Detta innebär att nämnden får budget för samtliga barn 
och ungdomar som är folkbokförda i kommunen och prislapparna varierar för 
de olika åldrarna. Då barn och elevantalet minskar i kommunen innebär det 
att nämnden får en lägre budgetram att förhålla sig till. 

Ett omfattande omställningsarbete har påbörjats för att anpassa 
verksamheten till tilldelade resurser och för att få en budget i balans. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
att avslå barn-, utbildnings-, och kulturnämndens begäran om tilläggsbudget.

Yrkanden
Anton Ragnarsson (V) yrkar ändring med att tilldela barn-, utbildnings- och 
kulturnämnden 17,1 miljoner kronor i tilläggsbudget 2024 för att undvika 
sänkning av barn- och elevpeng (undervisningsresurser).
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Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett ändringsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag mot Anton 
Ragnarssons (V) ändringsyrkande finner ordförande att kommunstyrelsen 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 

Protokollsanteckning 
Emma Dahlin (M) och Katarina Lagerstedt (M) lämnar följande 
protokollsanteckning:

”Kommunstyrelsen har att ta ställning till ett äskade från barn-, utbildnings-, 
och kulturnämnden om 17,1 miljoner kronor.

Barn-, utbildning-, och kulturnämnden står inför stora utmaningar, ett 
sjunkande elevunderlag och många nybyggda lokaler i Flens tätort resulterar i 
överkapacitet och dyra lokalkostnader. Vi anser att Flens kommun förbyggt 
sig, både på Bildningscentrum Stenhammarskolan och förskolan Kungsfågeln. 
Situationen försvåras av det sjunkande elevunderlaget.

Barn-, utbildnings-, och kulturnämnden har fått tilldelad budgetram från 
kommunfullmäktige utifrån beslutad budgetmodell vilken tar hänsyn till antal 
elever, verksamheten måste således anpassas utifrån den parametern. 
Nämnden har en stor överkapacitet av lokaler och behöver arbeta med sina 
lokalkostnader, då främst på Stenhammar där det största elevtappet finns 
samt höga lokalkostnader.

Efter barn-, utbildnings-, och kulturnämndens antagande av sin budget och 
fram till kommunstyrelsen sammanträde att hantera äskandet från nämnden 
har det kommit till vår kännedom att förvaltningen och verksamheterna nu 
arbetar med att kliva ur ett antal kvadratmeter i centrala Flen, en viktig och 
alldeles nödvändig åtgärd.

Frågan om lokaler han dominerat skoldebatten under många år och för oss 
Moderater är det nödvändigt att kommunen tar ett helhetsgrepp över 
lokalfrågan i Flens kommun. Detta för att skapa en bra struktur för arbetet 
och ett effektivt nyttjande av våra lokaler.
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Vi har därför under 2024 lämnat två förslag för att skapa förbättringar på 
området:
- att kommunstyrelsen får i uppdrag att återkomma med en rapport om 

kommunens lokaler utifrån ett antal parametrar, samt

- en motion om “Strukturbidrag för ökad tillväxt” för att skapa 
förutsättningar för att leva upp till målen i Strategisk plan och en levande 
landsbygd.”

Reservation 
Anton Ragnarsson (V) reserverar sig mot beslutet.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 86 KS/2024:12 – 003

Revidering av avgifter inom fritidsverksamhet och lokalhyror för 
Flens kommun
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att godkänna förslaget till revidering av avgifter inom fritidsverksamhet och 
lokalhyror i Flens kommun,

att revideringen gäller från och med 2024-07-01,

att uppdra till kommunstyrelsen att inta de reviderade avgifterna i Flens 
kommuns författningssamling, samt

att avslå kommunala pensionärsrådets förslag om hyresfrihet för 
pensionärsföreningar inom Flens kommun.

______________________

Bakgrund
Samhällsbyggnadsnämnden har gjort en översyn avseende samtliga taxor och 
avgifter som är samlade i författningssamlingen Avgifter inom 
fritidsverksamhet och lokalhyror i Flens kommun. Detta mynnade ut i en 
revidering av dokumentet. Till följd av det ekonomiska läget kan inga 
ytterligare subventioner än de som redan föreligger av hyror, taxor och 
avgifter göras. Kommunledningsförvaltningen har ingen annan uppfattning än 
Samhällsbyggnadsnämnden.

Förändringar som föreslås i taxan är en anpassning till förändringar som skett 
inom de kommunala lokalerna och ger möjlighet för enheten Fritid och 
bokning att ha bättre kontroll på uthyrningen av de kommunala lokalerna.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 87 KS/2024:43 – 041

Svar på uppdrag om lokaleffektivisering om 5 procent utifrån 
befintliga lokaler

Kommunstyrelsen beslutar

att uppdraget är slutredovisat.
______________________

Bakgrund
I strategisk plan 2021–2023 med budget 2021 fick samtliga nämnder och i 
uppdrag att lokaleffektivisera sina verksamheter motsvarande 5 procent 
utifrån befintliga lokaler. Att se över lokalbehovet för att effektivisera 
nyttjandet av dessa är ett ständigt pågående arbete som bedrivs i 
lokalförsörjningsprocessen. I processen finns samtliga förvaltningar 
representerade, kommunchef, ekonomichef samt VD för FKAB och FBAB. 
Ärendet återremitterades på kommunstyrelsen 2024-04-08 § 51 med 
motiveringen att svar på uppdraget uppdateras med en aktuell status för 
innevarande år och en total sammanställning för uppdragsperioden 2021 - 
2023.

Nedan följer en sammanställning över nuläget.

Lokaleffektiviseringar 2021 – 2023
Kommunstyrelsen
Lokaleffektivisering 2021 300 000
Lokaler på företagshotellet 171 000

471 000

Barn-, utbildnings- och kulturnämnden
Lokaleffektivisering 2021 1 234 000
Nybble förskola, 2022 504 000
Folkbiblioteket i Sparreholm, 2022 106 287
Malmaskolan, del av fritidsgården, 2022 445 000
Biliwi, 2022 98 974
Kulturenheten flyttar från Amazon, 2022 98 974

2 514 261
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Samhällsbyggnadsnämnden
Lokaleffektivisering 2021 614 000
PRO-villan i Malmköping har sålts, 2022 1 900 000
4 lägenheter på Orrögatan 8A, 2022 2 917 250
Gökstigen 10B och 10C 1 650 000
Vattentornet i Flen, 2023 150 000

7 231 250
Socialförvaltningen
Lokaleffektivisering 2021 1 818 000

Flens kommunfastigheter AB
Skogshyddan förskola Hälleforsnäs, såld 2023 375 000
Trumpeten förskola Malmköping, 2023 Lämnat till mäklare
Masmästargården förskola Hälleforsnäs, 2023 Lämnat till mäklare

I lokalförsörjningsprocessen pågår ett löpande arbete med att förtäta 
verksamheter och lokaleffektivisera, ett led i detta är att hyresavtalet både för 
biblioteket i Flen och Smedjan sades upp under 2023. Då det är långa 
uppsägningstider har detta effekt först under 2024. Barn-, utbildnings- och 
kulturnämnden har påbörjat en förtätning av sina verksamheter främst på 
Stenhammarskolan. Det arbetet kommer att fortsätta under 2024 och den 
ekonomiska effekter erhålls under slutet av 2024.

Skickas till:
Akt
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§ 88 KS/2023:86 – 531

Tillköpsbeställning T25
 
Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna tillköpsbeställningen avseende allmän kollektivtrafik för 2025 
enligt förslag, och överlämna den till Region 
Sörmland/Sörmlandstrafiken, samt

att finansiering av tilläggsbeställningen hanteras i samband med arbetet 
med budget år 2025.

______________________

Bakgrund
Flens kommun har tagit emot Region Sörmlands förslag på trafikförändringar i 
och med samrådsmaterialet presenterat i bilaga ”Samråd Flen T25”. 

Tillköpsbeställningen från Flens kommun till Region Sörmland/Sörmlands-
trafiken lämnas årligen inför nästkommande årstidtabell. Syftet är att klargöra 
kommunens önskemål/intentioner för den trafik som kommunen råder över 
inom kommungränsen. Kommunernas trafikbeställning för 2025 ska lämnas in 
till Region Sörmland innan sommaren 2024. Beställningen innehåller de 
förstärkningar och förändringar som kommunen önskar i förhållande till 
befintlig trafik.

Flens kommun beställer utredningar för fortsatt utveckling av 
landsbygdstrafiken, samt utredning gällande stadstrafik. Anropsstyrd trafik 
beställs enligt förslaget att införas på Orrhammar. Nedan följer full 
redogörelse för Flens kommuns beställning samt synpunkter på Region 
Sörmlands presenterade förslag. 

Anropsstyrd trafik Orrhammar
Linje 415 har trafikerat med vissa turer in på Orrhammar. Dessa turer används 
sällan, enligt statistik för påstigande på hållplatser på Orrhammar är det 
enstaka påstigande per månad. Extra körsträcka in på Orrhammar medför 
längre restider för resenärer till exempel till/från Hälleforsnäs. 
Tillköpsbeställningen föregående år (T24) lades några ytterligare turer till för 
att trafikera in på Orrhammar. Detta medförde synpunkter från resenärer att 
restiden ökade.
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Se “Samråd Flen T25” för statistik kring påstigande samt resenärssynpunkt. 

Region Sörmland föreslår att området Orrhammar läggs som anropsstyrd 
trafik, där beställning kan göras under hela tiden som linje 415 trafikerar. Vid 
beställning hämtas resenären på Orrhammar och körs ut till lämplig hållplats 
för linje 415 och fortsätter resan med linjetrafiken. Flens kommun ställer sig 
bakom förslaget och beställer förändring till anropsstyrd trafik inom området 
Orrhammar. 

Förändrad körväg för linje 430 och nedläggning av linje 440
Region Sörmland presenterar två förslag, som är beroende av varandra. För 
att öka tillgängligheten och antalet turer till Talja föreslås linje 430 trafikera 
väg 55, istället för som idag in på väg 681 där även linje 415 trafikerar. Som 
konsekvens blir då linje 440 (Flen station - Norra Talja) överflödig och kan 
läggas ned. Enligt statistik för påstigande används hållplats Kefa av 5–7 
resenärer per vardag för resa på linje 430 till Malmköping. I regionens 
konsekvensanalys hänvisas dessa till annan hållplats alternativt ta linje 415 till 
stationen för byte till linje 430. Detta byte innebär på eftermiddagarna en 
väntetid på 50 minuter, vilket inte är ett attraktivt alternativ.

Förslaget är bristfälligt i sin redovisade konsekvensanalys. Förslaget skulle 
dessutom innebära en stor kostnadsökning för Flens kommun. Regionen 
redovisar en årlig kostnadsökning på 377 289 för förändring linje 430 samt 
reducerad kostnad på 53 549 för indragen linje 440. 

Flens kommun återremitterar förslaget för att utreda vidare i samband med 
utredning för stadstrafiken. 

Utredningar 
Koncept anropsstyrd trafik, landsbygd
Utredning där tillgänglighet på landsbygd är i fokus. Utredningen bör fokusera 
på att studera enligt princip att slussa resenärer till befintliga stomstråk, som 
till exempel koncept för omvänd kollektivtrafik. 

Utvärdera linje 690 
Sedan linjen startade i december 2023 har antalet resenärer stämt väl med 
prognos. Här önskas att potentialen för fler turer utreds. 
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Område Sparreholm/Skebokvarn
Kollektivtrafik på väg 57 är idag anpassad till pendeltåg i Gnesta. Finns det 
vinning i att göra på ett annat sätt? Kan vi få en bättre passning mot skola i 
Malmköping? I samband med utredning bör linje 691 inkluderas. 

Utreda möjlighet att Region Sörmland övertar myndighetsdel för serviceresor
Utredning bör fortlöpa. 

Utreda stadstrafiken
Under T25 beställer Flens kommun att utredning för stadsbuss fortsätter. Av 
alternativ som presenterats av Region Sörmland är onDemand/Flextrafik ett 
upplägg som är särskilt intressant att studera vidare. Förslag kring annan 
körväg för linje 430 och nedläggning av linje 440 som presenterats av Region 
Sörmland i detta samråd bör utredas vidare i samband med översyn av 
stadstrafiken. 

Ekonomisk konsekvens
Att göra om trafikering på Orrhammar till anropsstyrd trafik innebär en årlig 
minskad kostnad för Flens kommun på 212 195 kr. Anropsstyrd trafik skapar 
bara kostnad när trafiken används. 

Skickas till:
Region Sörmland
Akt
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§ 89 KS/2023:41 – 000

Slutrapport av granskning av kommunstyrelsens efterlevnad av 
dataskyddsförordningen (GDPR)
 
Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna slutrapporten gällande arbetet med kommunstyrelsens 
efterlevnad av dataskyddsförordningen (GDPR)

______________________

Bakgrund
Flens kommun har under åren 2021 - 2022 arbetat aktivt med 
dataskyddsfrågor. Vilket granskades av dataskyddsombudet under år 2022. 
Kommunstyrelsen fattade 2023-04-03 §26 beslut om att med stöd av 
dataskyddsombudets granskning utveckla dataskyddsarbetet för att uppfylla 
dataskyddsförordningens krav, samt att återrapport av genomfört arbete ska 
vara kommunstyrelsen tillhanda senast kvartal 4 år 2023. Kommunstyrelsen 
behandlade en delrapport av arbetet vid sitt sammanträde 2024-01-15 § 11 
och beslutade då att en slutrapport skulle vara kommunstyrelsen tillhanda 
senast kvartal 2 år 2024. Förseningen berodde delvis på omorganisation och 
hopslagning av kommunledningsförvaltningen och 
samhällsbyggnadsförvaltningen vilket ledde till att organisationen för 
dataskydd behövde uppdateras.
De viktigaste prioriteringar för kommunstyrelsen som lyftes i delrapporten 
var.

1. Skapa nätverk med GDPR-samordnare för varje funktion.
2. Organisera och genomföra träffar för Kommunstyrelsens GDPR-

samordnare.

Rapport av genomfört arbete
Sedan delrapporten beslutades i kommunstyrelsen har en nystart skett med 
arbetet kring personuppgiftshantering och dataskydd. Följande åtgärder och 
aktiviteter har genomförts och planeras kontinuerligt. 

- Nätverket för GDPR-samordnare på kommunledningsförvaltningen har 
återstartats, samtliga enheter har en GDPR-samordnare. 
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- Nätverksträffar sker var tredje vecka.

- Start av en chattgrupp för GDPR-samordnare för råd och stöd i det dagliga 
arbetet. 

- Skapat en gemensam digital arbetsyta för alla GDPR-samordnare, för att 
lätt kunna dela information.

- En åtgärdsplan har tagits fram med aktiviteter som ska genomföras för att 
uppfylla dataskyddsförordningens krav inom de områden där 
förvaltningen har brister. 

- Information vid samtliga avdelningar och enheters arbetsplatsträffar kring 
var medarbetarna kan hitta information och utbildning om dataskydd. 

- Genomgång i nätverket kring rutinen för anmälan av 
personuppgiftsincidenter och information till verksamheterna om vikten 
av att anmäla incidenter. 

Skickas till:
Dataskyddsombud
Akt
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§ 90 KS/2024:89 – 019

Förstärkt uppsiktsplikt kommunstyrelsen 2024

Kommunstyrelsen beslutar

att den verksamhet som de kommunala bolagen Flen Vatten och Avfall AB, 
Sörmland Vatten och Avfall AB, Framtidsbruket AB, Flens 
Bostadsaktiebolag, Unika Bruket AB och Flens Kommunfastigheter AB 
har bedrivit under föregående kalenderår har varit förenlig med det 
fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna.

______________________

Bakgrund
Kommunens helägda bolag samt Sörmland Vatten och Avfall AB har till 
kommunstyrelsen inkommit med redogörelser för den verksamhet bolagen 
bedrivit under 2023. 

Kommunledningsförvaltningen bedömer att redogörelserna ger fog för 
uttalandet att den verksamhet som de kommunala bolagen har bedrivit under 
föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.

Skickas till:
Flen Vatten och Avfall AB
Sörmland Vatten och Avfall AB
Flens Bostadsaktiebolag
Unika Bruket AB
Flens Kommunfastigheter AB
Framtidsbruket AB
Kommunrevisionen
Akt
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§ 91 KS/2024:87 – 020

Dispens enligt arbetstidslagen - personlig assistans
 
Kommunstyrelsen beslutar

att hos centrala parters arbetstidsnämnd söka dispens för att medarbetare 
inom socialförvaltningen (BUV) ska undantas från kollektivavtalens nya 
regler om dygnsvila.

______________________

Bakgrund
Ärendet avser dygnspass inom specifikt personliga assistansärende med 
hänvisning till brukarens mående och hälsa och dispens från det 
arbetstidsdirektiv som gäller from oktober 2023. Ärendet ska enligt regelverk 
beslutas i dispensnämnd som enligt Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) är 
respektive kommuns styrelse. Dispensen innebär att den sammanlagda 
arbetstiden vid planerad förläggning av arbete i kombination med jour enligt 
AB § 13 mom. 5 eller motsvarande bestämmelse i bilaga till AB kan överstiga 
20 timmar. Den sammanlagda arbetstiden får dock som högst uppgå till 24 
timmar. Det ska vid dispens alltid göras en intresseavvägning mellan 
arbetstagarens rätt till minst 11 timmars dygnsvila och verksamhetens behov 
av att säkra bemanningen.

Arbetsgivaren är skyldig att uttömma alla möjligheter att bemanna 
verksamheten i enlighet med reglerna i AB eller aktuell bilaga innan dispens 
kan ges. Dispens beviljas endast då inga andra rimliga åtgärder står till buds, 
det vill säga när det är nödvändigt att förlägga arbete i kombination med jour 
längre än 20 timmar för att verksamheten ska kunna upprätthållas. Det kan till 
exempel handla om enstaka verksamheter i glesbygd och/eller då tillgången 
på viss specifik kompetens är begränsad och kräver sådan förläggning.

Skickas till:
HR-avdelningen
Akt
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§ 92 KS/2023:198 – 001

Inrättande av tillväxtberedning

Kommunstyrelsen beslutar

att en tillväxtberedning inrättas för perioden september 2024 – juni 2025,

att tillväxtberedningen till kommunstyrelsen bereder och föreslår en 
långsiktig strategi för ökad tillväxt för Flens kommun. 
Strategin bör innehålla:
- en gemensam bild av syftet med beredningen (utifrån redan 

beslutade övergripande dokument samt uppdrag som rör 
tillväxtområdet),

- tydliga strategiska områden för beredningen,
- konkreta effektmål av den långsiktiga strategin,
- arbetssätt för beredningen samt,
- gränsdragningar så att kommunstyrelsens arbetsutskotts och 

kommunstyrelsens ansvarsområden blir intakta,

att beredningen, som ett led i att skapa tillväxt i hela kommunen, föreslår 
en utvecklad form av dialog med centralort, orter och landsbygd för 
utvecklingsfrågor, 

att tillväxtberedningen får i uppdrag att ta fram förslag på en långsiktig 
politisk organisering av arbetet med tillväxtfrågor i Flens kommun,

att tillväxtberedningen pågående arbete återrapporteras till 
kommunstyrelsen under kvartal 1 2025,

att tillväxtberedningen består av 5 ledamöter i enlighet med fördelning av 
ledamöter i styrelse och nämnder i Flens kommun, ordförande för 
beredningen utgår ur kommunstyrelsen, samt

att deltagare i tillväxtberedningen väljs vid kommunstyrelsens möte 
september 2024.

______________________
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Sammanfattning
I strategisk plan 2024 - 2027 anges ett av målen som Flen – en 
tillväxtkommun. I målet anges bland annat att Flens kommun har 17 000 
invånare 2030. Det framgår av beskrivningen av målet att attraktiviteten till 
Flens kommun är ett samspel av flera faktorer som tillsammans skapar tillväxt. 
Några av de områden som lyfts är vikten av lokala företagares bidrag, ett 
blomstrande företags-
klimat och möjligheterna till etablering, att som boendekommun erbjuda goda 
livsmiljöer, en kommun i framkant när det gäller hållbara innovationer och 
tekniska lösningar. 

Det har varit samtal om att skapa en samsyn och fokus kring tillväxtfrågor i 
Flens kommun och i de initiala samtalen framfördes tankar om ett 
näringslivsutskott. Då det finns utmaningar med gränsdragning mellan styrelse 
och utskott men även andra nämnder och en inte helt klar bild över syfte och 
vilken effekt som ska uppnås så föreslås att en tillväxtberedning inrättas. En 
tidsbegränsad beredning skulle kunna skapa en samsyn vilka frågor som berör 
tillväxt och vilken strategi kommunen skulle ha för att möta den utmaning 
som kommunen står inför. Beredningen skulle utöver en gemensam strategi 
även ta fram förslag på hur en politisk organisering av arbetet skulle kunna 
utformas för att säkerställa samordning av frågorna. 

För att kunna få en helhetsbild så skulle tillväxtberedningen bland annat följa 
upp och analysera medborgarenkät, företagsklimat samt Kairos futures studie 
kring boende och flytt. Vidare är en viktig del av beredningens arbete att 
inhämta tankar och synpunkter från såväl nämnder och bolag som med 
näringsliv, medborgare men även samverkansparter i centralort, orter och 
landsbygd. I detta avseende kan beredningen föreslå utvecklade 
samverkansformer med till exempel bygderåd men även andra lokala aktörer i 
utvecklingsfrågor. 

Tillväxtberedningen föreslås ha samma politiska indelning som en 5-manna 
nämnd med ordförande från kommunstyrelsen. Beredningen arbetar 
gemensamt i dialoger och för att ta fram underlag. Det bör inte ske en 
förändring av ärenden som ska beslutas i kommunstyrelsen utan dessa ska 
hanteras i enlighet med nuvarande arbetsordning via kommunstyrelsens 
arbetsutskott. Ärenden som slutligen beslutas ska följa den ordinarie politiska 
beredningsprocessen. 
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Bakgrund
I strategisk plan 2024 - 2027 anges ett av målen som Flen - en tillväxtkommun. 
I målet anges bland annat att Flens kommun har 17 000 invånare 2030. Det 
framgår av beskrivningen av målet att attraktiviteten till Flens kommun är ett 
samspel av flera faktorer som tillsammans skapar tillväxt. Några av de 
områden som lyfts är vikten av lokala företagares bidrag, ett blomstrande 
företagsklimat och möjligheterna till etablering, att som boendekommun 
erbjuda goda livsmiljöer för alla åldrar, att kommunen är i framkant när det 
gäller ta tillvara hållbara innovationer och tekniska lösningar. 

Utifrån diskussioner och ett utvecklingsarbete rörande bland annat 
näringslivsfrågor i Flens kommun så har underlag och förslag tagits fram. Det 
har sin utgångspunkt i ett önskemål att se över möjligheterna att skapa ett 
näringslivsutskott. Under den dialog som initierades så framkom att tanken 
mer lutade mot tillväxtfrågor som är ett bredare perspektiv men där det 
behöver göras avgränsningar utifrån att frågor redan idag hanteras i KSAU 
som berör tillväxtfrågor. Några av de delar som diskuterades var en koppling 
till bygderåd med frågor som berör ort- och landsbygdsutveckling men även 
näringslivsfrågor. 

En förenklad jämförelse har gjorts med andra kommuner och det finns 
motsvarigheter till en organisation som hanterar tillväxtfrågor men då oftare i 
form av utskott. Några av de frågor som hanteras i dessa utskott berör 
planfrågor vilka idag redan är delegerade till KSAU i Flens kommun. Andra 
frågor som sorterar under dessa utskott är infrastrukturfrågor, 
energiförsörjning, bostadsförsörjning och hållbar utveckling men även sociala 
investeringar och trygghetsfrågor. Exempel på kommuner med dessa typer av 
utskott är kommunerna Kil och Hylte. 

Det finns kommuner med rena näringslivsutskott som hanterar näringsliv och 
sysselsättning samt marknadsföringsfrågor för destination och etablering. 
Höganäs och Strömsund är exempel på kommuner med denna typ av 
organisering. Det går inte entydigt att se en korrelation mellan bra 
företagsklimat och denna typ av organisering. I Avesta kommun finns ett plan- 
och näringslivsutskott med i stort samma uppgifter som i Höganäs och 
Strömsund med undantag att även planfrågor hanteras via utskottet. 
Sundsvalls kommun har en uppdelning i utskott under kommunstyrelsen som 
omfattar 4 utskott. Dessa är finans- och näringslivsutskott, plan- och 
utvecklingsutskott, service- och förvaltningsutskott samt personalutskott. I 
jämförelse med Flen har vi av-
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vecklat personalutskottet under denna mandatperiod. Finans- och 
näringslivsutskottet hanterar bland annat mål- och resursplan (strategisk 
plan), finansfrågor, säkerhet, näringsliv, bolagsfrågor (ägardialoger) och 
kommunikation. Utskottet leds av kommunstyrelsens ordförande. Plan- och 
utvecklingsutskottet hanterar övergripande samhällsfrågor, demokrati, 
infrastruktur, trygghetsfrågor och sociala investeringar. Utskottet leds av 
kommunstyrelsens vice ordförande. Service- och förvaltningsutskottet 
hanterar frågor där kommunstyrelsen är nämnd men även 
landsbygdsutveckling, kollektivtrafik och hållbar tillväxt. Utskottet leds av 
representant från samarbetspartiet till styret.

Initialt kan uppdelningen upplevas intressant men samtidigt så kan 
uppdelningen uppfattas skapa brist i helhet. Exempelvis så hanteras 
näringslivsfrågor i ett utskott, planfrågor i ett annat och hållbar tillväxt och 
landsbygdsutveckling i ett tredje.
Det finns ett samarbete med en tillväxtberedning som omfattar Norrbottens 
samtliga kommuner och Region Norrbotten. Detta hanterar strategiska 
tillväxt- och infrastrukturfrågor men kan snarare jämföras med Regionala 
utvecklingsnämnden (RUN) i Region Sörmland. 
Det är inte självklart hur en fördelning av frågor att hantera ska ske. En 
fördelning av mandat kan riskera att kommunstyrelsen upplevs tappa initiativ 
i frågor samtidigt som en högre framdrift kan ske. En fördelning av olika frågor 
kan samtidigt skapa fokus men på bekostnad av helhetsperspektiv. 

Ett val mellan utskott eller beredning beror lite på vilken effekt som vill 
uppnås. Kommunstyrelsen kan själva besluta i vilken form de vill hantera 
frågorna. Ett utskott kan tilldelas en delegation i vissa frågor och som då kan 
hanteras direkt vilket till del skiljer från en beredning. Ett utskott är oftast av 
mer permanent karaktär under en mandatperiod. 
Utifrån de dialoger som förts och den återkoppling som erhållits av en mindre 
remiss framåt att det inte är fullt tydligt med syftet, vad som ska uppnås och 
vilken effekt som eftersträvas vilket gör att en permanent organisation inte 
bör vara den första lösningen utan något som växer fram. Det kan därför 
finnas en fördel med att börja arbetet med att skapa en beredning som tar 
fram förslag till kommunstyrelsen på en strategi för arbetet med tillväxt, samt 
en politisk organisering. På detta sätt kan förslaget på organisering formas 
över tid och hinner både beredas och prövas samtidigt. I det fortsatta 
resonemanget läggs fokus på en beredning men det finns inget hinder att ta 
beslut om formen utskott. Detta kräver då en utvecklad beredning av 
kommunledningsförvaltningen för senare beslut i kommunstyrelsen. Ett 
utskott kan även kräva en omarbetning av delegationsordningen om även 
beslutsfattning ska 
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ske. En beredning kan ha ett bredare deltagande och skulle kunna ha 
representation från en annan nämnd som berörs av tillväxtfrågor.

Det finns i Flens kommun ett behov av samsyn kring tillväxtfrågor vilket har 
ett brett perspektiv som omfattar såväl näringslivs-, infrastruktur-, 
ortsutveckling och landsbygdsfrågor. Kommunstyrelsen är idag 
sammanhållande för dessa frågor men ett fördjupningsarbete bör ske för att 
skapa långsiktig styrning inom tillväxtfrågor. 

En beredning kan i detta avseende erhålla ett uppdrag att under perioden 
2024 - 2025 bereda förslag till kommunstyrelsen för att skapa ett tydligare 
samsyn kring tillväxtfrågor och en långsiktig strategi i syfte att vända den 
nedåtgående trenden med befolkningsminskning och erhålla en stabil ökning 
över tid. Detta gör att kommunstyrelsen fortsatt kan bibehålla 
helhetsperspektivet i själva beslutsfattandet. 

När det gäller näringslivsfrågor är det ett prioriterat område och hanteras av 
kommunstyrelsen genom bland annat näringslivsrådet. Detta är en form som 
beredningen kan ta med i arbetet avseende långsiktighet. Under perioden 
beredningen utarbetar förslag kan näringslivsrådet kvarstå som en instans att 
skapa delaktighet i tillväxtfrågan på politisk nivå. För mer operativa 
näringslivsfrågor kan detta lösas i direkt samverkan mellan näringslivet och 
tjänstemannaorganisationen. Underlag för att få en tydlig bild av behovet hos 
näringslivet är undersökningar i företagsklimat och andra servicemätningar 
inom området. 

Under genomförandetiden behöver tillväxtberedningen arbeta med ett 
långsiktigt brett perspektiv på utvecklingsfrågor av ort- och landsbygd vilket 
kan göras genom utvecklad dialog med befintliga nätverk i Flens kommun i 
form av till exempel bygderåden. Det gör att dialog med dessa nätverk med 
fördel kan delegeras till beredningen. Det finns ingen del i organisationen som 
följer upp Flens kommuns policy för strategisk förstärkning av landsbygden - 
Landsbygdens villkor och värdeskapande vilket gör att beredningens skulle 
kunna göra en genomlysning av dokumentets relevans, vilken effekt som 
uppnås av styrdokumentet och föreslå eventuella förändringar. 
Tillväxtberedningen skulle i detta avseende vara kopplad till den grupp av 
tjänstemän som hanterar ortsutvecklingsfrågor. 
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Det finns några ytterligare områden som beredningen kan ta som 
utgångspunkt i för att skapa en helhetsbild av tillväxtfrågor. Detta kan vara 
boendepreferenser, flyttströmmar samt medborgarnas upplevelse av 
kommunen. Underlag som detta kan hämtas från är bo- och flyttstudien gjord 
av kairos future, bostadsförsörjningsprogrammet och 
medborgarundersökningen. I det långsiktiga förslag som beredningen tar fram 
bör dessa perspektiv tas med för hur de ska hanteras framåt. 

Ett ytterligare område som bör omfattas och som tar sin utgångspunkt i flera 
studier men även starkt påverkar tillväxt är platsvarumärket. Arbete med 
platsvarumärke saknar även en tydlig politisk hemvist och skulle med fördel 
kunna hanteras i samband med visionsarbetet. Andra områden som behöver 
tas i beaktande är framtida arbete med översiktsplan, planeringsstrategi och 
övriga planfrågor men även arbete med och etablering.

Det finns några frågeställningar där gränsdragningen behöver bli tydlig mot 
andra delar inom kommunstyrelsens ansvarsområde men även andra 
nämnder och bolags ansvar. Detta kan till exempel omfatta exploatering, 
bostadsbyggande, detaljplaner, brottsförebyggande och trygghetsarbete samt 
hållbarhetsfrågor.  Det gör att en beredning under sitt arbete behöver ha 
regelbunden dialog med styrelse och nämnder.  Dessa är frågeställningar som 
beredningen kan arbeta med i utformning av förslag till kommunstyrelsen på 
organisering. En risk med om tillväxtberedningen initialt får strategiskt eller 
operativt ansvar är att styrningen kan bli splittrad genom nya uppdrag och 
styrningar vilket med stor sannolikhet kommer leda till  ett merarbetet för 
tjänstemannaorganisationen. För att skapa tydlighet i det fortsatta arbetet 
bör den föreslagna tillväxtberedningen analysera ställt uppdrag och 
återkomma till kommunstyrelsen med förslag på hur arbetet ska fortskrida 
under perioden och då kan tydligare avgränsningar i uppdraget göras. 

Avseende representation så finns det flera vägar en beredning kan bemannas. 
I de kommuner som hanterar utskott så är normalfallet 5 ledamöter i 
utskottet där samtliga ledamöter sitter i kommunstyrelsen. Ett val mellan 
beredning eller utskott skulle avgöra antalet ledamöter men även balans 
mellan politiskt styre och möjligheter att få framdrift i tillväxtfrågorna. Ett 
förslag är att en beredning med 5 ledamöter får inleda arbetet och att 
representationen motsvarar andra 5-nämnder i enlighet med fördelning av 
mandat i Flens kommun. Viktigt att komma ihåg att det är kommunstyrelsens 
egen beredning vilket gör att ledamöter utgår från kommunstyrelsen. 
Beredningen ska inte lämna för-
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slag på beslut direkt till kommunstyrelsen utan dessa ska följa den normala 
beredningens gång via kommunstyrelsens arbetsutskott. För att inte avvika 
från normala fördelningen av mandat så är det fördelaktigt att hantera 
beredningen på samma sätt som 5-manna nämnder/utskott vilket gör att 
detta förslag förordas. 

När det gäller tjänstemannastöd till beredning så bör ett administrativt stöd 
tillsättas som kan föra mötesanteckningar samt stödja med att säkerställa att 
förslaget från beredning kommer in i ordinarie beslutsforum till 
kommunstyrelsen. Väljs ett utskott så blir behovet av stöd detsamma förutom 
att ärenden flödas direkt från utskottet till kommunstyrelsen. 

Vidare så är de frågor som hanteras av sådan karaktär att kommunchef och 
samhällsutvecklingschef behöver delta från tjänstemannaorganisationen.  
Vidare så berörs även orts- och landsbygd, platsvarumärke, infrastruktur och 
näringsliv av beredningen vilket gör att tjänstepersoner med dessa 
arbetsområden behöver kunna delta i möten. Beredningen behöver vara noga 
med att i vilken omfattning som deras arbete belastar 
tjänstemannaorganisationen och med vilket mandat de ger uppdrag till 
organisationen. Beredningen bör inte ha mandatet att lägga större, tyngre 
eller förändrade uppdrag utan att kommunstyrelsens medgivande.  I nuläget 
är inte det utökade arbetet planerat i verksamheten och kan antingen behöva 
prioriteras om eller att det som redan idag görs hanteras via beredningen. 

Det är lite osäkert i nuläget kring vilken frekvens som beredningen bör träffas. 
Det kan vara av vikt att initialt ha möten något tätare för att sätta former och 
analysera uppdraget. En rimlig ansats är möten varje kvartal för att hinna 
bereda frågor i tjänstemannaorganisationen. 

Finansiering av beredningen sker i enlighet med kommunens bestämmelser 
om ersättning för förtroendevalda och att kostnaden belastar 
kommunstyrelsen. Beredningen bör ha ett tjänstemannastöd i form av 
sekreterare för sina möten och att i övrigt så bör förvaltningsorganisationen 
vara representerad av kommunchef och samhällsutvecklingschef men där 
andra tjänstemän kan adjungeras in vid behov. En bedömd kalkyl är att 
kostnaden för beredningen motsvarar 100 000 vid inkluderande av 
tjänstemannastöd och sekreterare.
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Förslag till beslut
att en tillväxtberedning inrättas för perioden september 2024 – juni 2025,
att tillväxtberedningen till kommunstyrelsen bereder och föreslår en 

långsiktig strategi i syfte att på ett systematiskt sätt arbeta för en 
långsiktig tillväxt för Flens kommun. Arbetet ska koordineras med 
uppdraget om ny näringslivsstrategi men även andra redan beslutade 
uppdrag som rör tillväxtområdet,

att beredningen, som ett led i att skapa tillväxt i hela kommunen, föreslår en 
utvecklad form av dialog med centralort, orter och landsbygd för 
utvecklingsfrågor, 

att tillväxtberedningen får i uppdrag att ta fram förslag på en långsiktig 
politisk organisering av arbetet med tillväxtfrågor i Flens kommun,

att tillväxtberedningen pågående arbete återrapporteras till 
kommunstyrelsen under kvartal 1 2025,

att tillväxtberedningen består av 5 ledamöter i enlighet med fördelning av 
ledamöter i styrelse och nämnder i Flens kommun, ordförande för 
beredningen utgår ur kommunstyrelsen, samt

att deltagare i tillväxtberedningen väljs vid kommunstyrelsens möte 
september 2024.

Yrkanden
Emma Dahlin (M) yrkar ändring i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
andra att-sats med att tillväxtberedningen till kommunstyrelsen bereder och 
föreslår en långsiktig strategi för ökad tillväxt för Flens kommun. 
Strategin bör innehålla:
- en gemensam bild av syftet med beredningen (utifrån redan beslutade 

övergripande dokument samt uppdrag som rör tillväxtområdet),
- tydliga strategiska områden för beredningen,
- konkreta effektmål av den långsiktiga strategin,
- arbetssätt för beredningen samt,
- gränsdragningar så att KSAU och KS ansvarsområden blir intakta

Anton Ragnarsson (V), Christine Zetterdahl (SD) yrkar avslag till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Anna Jernemalm (KD) yrkar avslag till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till sjätte och sjunde att-sats till förmån för eget tillägg med att 
tillväxtberedningens arbete ingår i uppdraget för kommunstyrelsens 
arbetsutskott.
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Björn Carlsson (C) och Berit Hyllbrant (L) yrkar bifall till Emma Dahlins (M) 
ändringsyrkande.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett ändringsyrkande, tre avslagsyrkanden samt ett tilläggsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till andra 
att-sats mot Emma Dahlins (M) ändringsyrkande finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla Emma Dahlins (M) ändringsyrkande. 

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till sjätte 
och sjunde att-sats mot Anna Jernemalms (KD) avslagsyrkande finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag.

Vid ställd proposition på Anton Ragnarssons (V) avslagsyrkande mot 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag i övrigt finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag.

Skickas till:
Akt
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§ 93 KS/2024:3 – 1001

Delegationsbeslut

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga redovisade delegationsbeslut till handlingarna.
______________________

Bakgrund
Delegationsbeslut fattade om kommunchef § 4

Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens ordförande §§ 5–7

Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens arbetsutskott § 69

Delegationsbeslut fattade inom plan och exploatering §§ 10–17

Delegationsbeslut fattade inom upphandling § 13

Skickas till:
Akt
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§ 94 KS/2024:1 – 101

Anmälningsärenden

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga redovisade anmälningsärenden till handlingarna.
______________________

Bakgrund
Energikontoret i Mälardalen AB
- Kallelse till ordinarie årsstämma för Energikontoret i Mälardalen

Mälardalsrådet
- Protokoll Rådsmöte 2023 Mälartinget 2024

Region Sörmland
- Protokollsutdrag från Regionala utvecklingsnämnden sammanträde den 

2024-04-19 - Strategi för långsiktigt storregional kollektivtrafik

Sörmland Vatten och Avfall AB
- Protokoll styrelsemöte Flen Vatten och Avfall AB 2024-04-22
- Inbjudan taxedialog med Sörmland Vatten och Avfall AB

Vårdförbundet Sörmland
- Årsredovisning och bokslut 2023 Vårdförbundet Sörmland
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